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A belvárosi egyházközség 
Breisach Béla plébánossá választását 

kéri a kegyúri bizottságtól 
TArgyal&sok a fogadalmi lemplom fülóberendezéséról 

(A Délmayrarorszár, munkaUrsátói.) A belvárosi 
róma| katolikus egyházközség képviselőtestülete dr. 
Berecz János elnökletével p é n t e k i délután a bel-
városi plébánián ülést tartott, amelyen a kép-
vjselőteslűlet tagjai közül mintegy ötvenen jelen-
tele meg. A megjelentek között volt dr. Mng-
Mi»irzky Em*, a tábla elnöke, dr. Konczwald 
Endre, a törvényszék elnöke, dr. Szslav József nv. 
kerületi főkapitány, dr. Buócz Béla főkapitány, 
belyeitsa, dr. Soincgyj Sz;i cszterné, Bokor Pál 
By. polgármesterhelvettes és még sokan mások 
a város katolikus társadalmának vezetői közül. 

A> egyházközség képviselőtestülete először a bet-
városi pltbdno"vnhf.tds kérdésével foglalkozott és 
dr . Balogh István javaslatára egyhangúlag elha-
tározta, hogv Breisach BUa tiszteletbeli knnonok 
megválasztásit kéri a kegyúri bizottságtól. 

A képviselőtestület ezután letárgyalta az egy-
házközség költségvetését, majd dr . Vinkler Ele-
mérnek a focadalmi templom fűtésére vonatkozó 
indítványával foglalkozott. Vinkler azt indítvá-
nyozta, hogv az egyházközség kérje a várostól 
* templom fűtőberendezésének saryös elkészítte-
tését. 

Az ülésen dr. Pál!y József polgármesterhelyet-
tes kijelentette, hogy a város hatósága a legna-
gyobb jóindulattal kezeli ezt a kérdést és búr 
a mai viszonyok nem igen atka'ma'ak az ilyen 
kflitseges problémák megoldására, tisztában van 
szzst, hogv a fűtőberendezés clkés-itését nemcsak 
a hivek erdeke követeli meg, hanem a tomplom 
művészi értékű berendezése ts. Félni lehet ugyanis 
attól, hogy a templomi nagyhideg «jlyos káro-
kat okozhat a templom belsejében. A városnak 
tehát anyagi érdeke, hogy valami minimális fűtési 
lehetőségről gondoskodjék. Reméli, hogy sikerűi 
a kérdést olyan pénzügyi művelet segítségével 
megoldsni, amely a terhet több évre osztaná el 
és igv évente a berendezés költségének amortizálása 
minimális ősszeggel terhelné meg a város költ-
ségvetését Tudomása van arról, hogy a megyés-
püspök jelentékenyebb ősszeggel kiván hozzájárulni 
a fűtőberendezés költségeihez, ami megkönnyíti 
a helyzetet 

A képviselőtestület ezután elfogadta Vinkler tn-
djtvánvát és kimondotta, hogy a fűtőberendezés 
elkészítése esetén a templomfütés költségeit az 
egyházközség magára vállalja. 

Átcsoportosítások a városházán 
Pálfy polgArmeslerhelyeltes lesz a népjóléti és a kullurflgyoszíály vezetője ; Szabó 

tanácsnok a pénzügyi és az adóügyi osztály élére kerül 
(A Délmagi/arország munkatársától.) Hetek 

óta beszélnek a városházán arról, hogy a 
városi ügyosztályok vezetése körül nagyarányú 
átcsoportosítás van készülőben. Különböző 
kombinációk kerültek forgalomba, dr. Somo-
gyi Szilveszter polgármester azonban néhány 
nappal ezelőtt ezeket a híreket és kombináció-
kat határozottan megcáfolta, kijelentve, hogy 
nincs semmi tudomása róluk és nem is gon-
dolt a jelenlegi beosztás megváltoztatására. 

Azóta megváltozott a helyzet Mint isme-
retes, dr. vitéz Saabó Géza tanácsnok, a nép-
jóléti és közművelődési ügyosztály vezetője 
felmentését kérte a polgármestertől a két ügy-
osztály vezetése alól azzal az indokolással, 
hogy különösen a népjóléti ügyosztály veze-
tése rendkívül megviselte idegrendszerét, pi-
henésre, nyugalomra van szüksége és ezt a 
nyugalmat valamelyik csendesebb ügyosztály 
élén találhatja meg. A polgármester még nem 
intézte el Szabó tanácsnok kérelmét, azonban 
többször hangoztatta, hogy annak teljesítése 
elöl 'nem zárkózhatik el, mert ismeri Szabó 
tanácsnok körülményeit és azokat honorálni 
kívánja. Az tehát, hogy 

a közművelődési és a népjóléti ügy-
osztály élére uj ember kerül, 

körülbelül elintézettnek tekinthető, mivel pe-
dig Szabó tanácsnok számára igy egy másik 
ügyosztályt k»ll kijelölői-• kétségtelenné vált 
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az is, hogy mégis meglesznek az áthelyezé-
sek. 

A legújabb és most már szinte félhivatalos 
jellegű kombináció szerint 

a közművelődési és a népjóléti ügy-
osztály vezetését dr. Pálfy József pol-
gármcsterhelyettesrc Hzza a polgár-

mester, 
dr. vitéz Szabó Géza viszont a pénzügyi ét a 
vele egyesítendő adóügyi osztály élére kerülne. 
A pénzügyi és az adóügyi osztály összevonását 
az teszi aktuálissá, hogy májusban égyesVik 
az összes városi adóhivatalokat, működésük 
irányítása egy kézbe kerül és igy egyszerűbbé 
válik. Mivel pedig a városi pénzügyi és adó-
ügyi igazgatása úgyis szoroc kapcsolatban 
van egymással, Indokolt a két különböző ügy-
osztály egyesilése. Szabó tanácsnok uj be-
osztása magával vinné a közművelődési ügy-
osztály eddigi jegyzőjét, dr. Pálfy György tb. 
al jegyzőt, a polgármesterhelyettes fiát, aki az 
édesapja vezetése alá kerülő ügyosztályban 
nem maradhatna meg. 

A pénzügyi osztályban dolgozó és a ja-
vadalmi ügyeket intéző vitéz dr. Gombos Jó-
zsef aljegyző munkaköre az uj beosztás kö-
vetkeztében megszűnne. Gombos József a vá-
rosi kihágást biróság vezetését venné át, vi-
szont dr. Katona István, a mostani kihágási 
biró kerülne át jegyzőnek a közművelődési 
ügyosztályba. 

Rack Lipót tanácsnok, a pénzügyi osztály 
mostani vezetője venné át dr. Pálfy József 
polgármesterhelvettes jelenlegi ügyosztályát, 
az elöljáróság! ügyosztályt dr. Csonka Miklte 
tanácsnok pedig, aki eddig vezetője volt a 
gazdasági ügyosztálynak és az adóügyosztály-
nak, információnk szerint, mentesülne az adó-
ügyi osztály vezetésének gondja alól és csík 
a gazdasági ügyosztály vezetését tartaná meg-
Helyén maradna dr. Pává Ferenc tb. tanács-
nok, a gazdasági ügyosztály eddigi helyettes 
vezetője. 

A városházán ugy tudják, hogy 
az uj beosztást május elsején életbe-

lépteti a polgármester, 
aki érdeklődésünkre kijelentette, hogy a kom. 
bináeiót nem kívánja megcáfolni, bár vég-
leges határozatról még nem lehet szó, de az 
átcsoportosítás Szabó tanácsnok áthelyezési 
kérelmének teljesítése ''öv*v*-»téhen uevis el-
kerülhetetlenné válik. 
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Széchenyi Mozi 
legközelebbi 
világszenzációja 

Filléres gyors megy 
május elsején Szegedről 

Budapestre 
(A Délmagyarország . munkatársától.) A 

Máv. üzle t igazgatója e lha tá roz ta , hogy május 
elsején Szegedről Budapestre jUtéres gyorsut 
Indít. Ez lesz t e h á t a másod ik . Szegedről ki-
r á n d u l ó kedvezményes vonat , m e r t a Máv. a 
többi tervezet t vona toka t , Miskolcra , Debre -
cenbe és Pécsre , egyelőre nem va lós í t ja meg. 
Valószínű azonban , hogy m á j u s elseje u t á n 
f i l léres gyors megy Pécs re is, ebben az ügy-
ben aaonban m é g f o l y n a k a tá rgyalások . 

A Délmagyarország m u n k a t á r s a d r . Verrtz 
Gábor üzle t igazgatónál é rdek lődö t t a nyári 
menetrend vá l tozásáró l . Az üz le t igazgató ki-
jelentet te , hogy a m e n e t r e n d javas la t m á r a mi-
n i sz té r iumban fekszik, amig a z o n b a n az t a 
minisz ter jóvá n e m hagyta, addig p u b l i k á l n i 
nem l e h e t Ki je lente t te azonban , hogy remény 
van arra, hogy Szeged a nyári hónapokra 
visszakapja a harmadik gyorsvonat párt. 

Megkérdeztük d r . Veress Gábor t a 33 szá-
zalékos mcnetdljkedvezmény kitér jrsztrs* 
ügyében. Az üzlet igazgató szer int a Máv. ez t 
a kedvezményt k i fe jeze t ten a szomszédos, 30 
kilométeren belüli forgalomban l ép te t t e c sak 
életbe, nem gondol azonban ennek a ked-
vezménynek a kiterjesztésére. 

A szegedi c u k o r k a ke reskedők a f i l l é r e i 
gyorsvonatokkal kapcso l a tban azt a k ívánsá-
gukat ter jeszte t ték a k a m a r a elé, hogy a va-
s á r n a p i m u n k a s z ü n e t e t a w e e k e n d j á r a t o k 
n a p j a i n a ke reskede lmi minisz te r függessze 
fel . A je lenlegi in tézkedések szer in t u g y a n i s 
az üzle teket n e m l the í ny i tva t a r t a n i c u k o r -
kát is csak a s á t r a k b a n lehet á rus í t an i . 

AxTdö 
A Szegedi Meteorológiát Ob*zervatárium fetenti; 

Időjárási helyzet (rádiójeleatések alapján): A b»-
rometrikus ma\imiim az Óceánon és Oroszor-
szágban 765 mm. A minimumok: Anglián 7.">0 
mm., a Fekete-tengernéi 755 mm és gszakafriká. 
ban 760 mm. Csapadékos zónák a minimumok 
területén vannak. £lénk a légáramlás a Fekete-
tenger körül. Az időjárás , i.'liene a Délvidéken: 
változóan felhős, meleg. 

Szegeden a hőmérő legmagasabb állása 17.5 fok 
Celsjus( a legalacsonyabb 6.5 fok Celsius. A baro-
méter adata nullfokra és tenge-szintre redukálva 
reggel 764.2 mm., este 7360 mm. A levegő pára-
tartalma reggel 71 százalék, délben 62 százalék. 
A szél iránya és*a.„keleli. Erőssége 1—2. 

Idöjósht a Délvidékre: Változóan felhős, me-
leg idő várható. 

A Meteorológiai Intézet prognózisa este iö óra-
kor: Változóan felhős jdő, még további hőemelke. 
dés, délután a Dusánt j!in esetleg zivatarok. 

Aranyat magas áron vasáról 
Győry órás 
K l a u z á l l e t s . t z 
lavliaaoh tagaicrtc***. 


